

[Text]

So I found her a home which I again thought was a good home. Four months later this lady was called back to a previous job. So once again I looked for another place.

Before my daughter was a year and a half old, she was in four different homes. Children learn to adapt to surroundings in a private home only to be moved on to another home.

I feel I am very lucky to have this day care subsidy. Holland College is an excellent day care facility. I confirm that without the subsidy, I would probably still be facing the frustration of changing her from home to home, with probably only a day or two to find a new place.

At this day care adults are working with the children because they have decided this is the career they want. They are licensed. They are trained in first aid and in emergency situations.

My child eats properly from the Canada Food Guide, and there is a menu posted daily. I know exactly what she has eaten. They interact with children of their own age, learn how to act around babies and older children, and, most important, my child is happy and content at Holland College Day Care.

Before I close, I want to say that I am here because I know I am lucky to have this subsidy. I want others to feel they should be able to have it. Last year two ladies left my office, not because they wanted to quit work, but because one had two children and one had three. They had to quit work because they were paying out all their wages to child care.

I will dwell for one moment on a situation discussed with me yesterday. My sister telephoned me. She takes in children. She was watching two children: one aged three and one aged ten months. She has had these children for only three weeks, and the ten-month old cries if not held almost continuously. So after three weeks my sister told the mother she could not look after her child any more. The lady looked at my sister and said that she was the sixth one to refuse her children in the last six months. Where is she to go? What is she to do? She cannot afford to send her children to day care. She would probably have to pay something like \$300 every two months.

So, please, I hope everyone else can be as fortunate as I am to receive a partial subsidy. What I pay is \$136 a month. Depending on your income, that is what I feel you should have to pay to day care, and let it be an option for everyone. Thank you.

• 1505

Ms Mitchell: I wonder if you could explain to us what you think... maybe in your case or the case your sister mentioned... what it does to a child, in a way, to be moved from babysitting arrangement to babysitting arrangement. I know what it must do to you as a mother. Are there any things you can describe?

[Translation]

J'ai trouvé une autre excellente gardienne, mais, quatre mois plus tard elle a été rappelée à son emploi précédent. J'ai donc dû encore une fois chercher une autre solution.

C'est pourquoi ma petite fille, à l'âge d'un an et demi, a déjà connu quatre foyers différents. Les enfants ont à peine eu le temps de s'adapter à une nouvelle maison qu'ils doivent déménager.

Je me considère très chanceuse de toucher cette subvention de garderie. Le *Holland College* est une excellente garderie. Sans cette subvention, je suis persuadé que je me retrouverais exactement dans la même situation qu'auparavant, c'est-à-dire que j'aurais seulement un jour ou deux pour trouver une nouvelle gardienne.

Les employés de la garderie sont des professionnels qui ont choisi de travailler dans ce domaine. Ils sont diplômés et ils ont reçu une formation de premiers soins et de situations d'urgence.

Les repas offerts aux enfants sont conformes au Guide d'alimentation du Canada et le menu est affiché tous les jours. Je sais exactement ce qu'elle mange. Les enfants ont l'occasion d'échanger avec leurs pairs du même âge et apprennent comment agir avec des bébés ou des enfants plus âgés. Le plus important cependant est qu'elle est heureuse et épanouie au *Holland College Day Care*.

Je suis venue vous rencontrer surtout pour vous dire combien je m'estime chanceuse de toucher cette subvention. Je voudrais que tout le monde y ait accès. L'année dernière, deux de mes collègues ont démissionné parce que tous leurs salaires allaient en frais de garderie, d'une d'entre elles a deux enfants et l'autre trois.

Laissez-moi vous raconter un incident qui m'a été rapporté hier. Ma soeur m'a téléphoné. Elle garde des enfants. Cela faisait trois semaines qu'elle gardait deux enfants, l'un âgé de trois ans et l'autre de 10 mois. Le bébé pleure continuellement à moins d'être porté. Au bout de trois semaines, ma soeur a dû informer la mère qu'elle ne pouvait plus s'occuper de son enfant. La dame lui a dit qu'elle était la sixième personne à refuser de s'occuper de ses enfants en six mois. Que pouvait-elle faire? Elle n'a pas les moyens d'envoyer ses enfants en garderie. Ce service lui coûterait 300\$ tous les deux mois.

J'aimerais bien que tout le monde puisse toucher une subvention partielle. Je paie 136\$ par mois. Il faudrait que les frais de garderie soient axés sur le salaire et abordables à tous. Merci.

Mme Mitchell: À votre avis, qu'est-ce qui arrive à l'enfant qu'on change constamment de gardienne, que ce soit dans votre cas ou dans le cas de votre soeur? Je comprends très bien ce que vous pouvez ressentir en tant que mère. Avez-vous autre chose à ajouter?